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PROTOKÓŁ Nr 3/22 

z posiedzenia Komisji Gospodarczo – Finansowej, Inwestycji oraz Porządku Publicznego Rady 
Miejskiej w Orzyszu w dniu 23 marca 2022 roku o godz. 13.00 w sali narad Urzędu Miejskiego  
w Orzyszu ul. Rynek 3.  
 
Ad. 1  
Posiedzeniu przewodniczył Edward Majewski – zastępca przewodniczącego Komisji 
Gospodarczo – Finansowej, Inwestycji oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej  
w Orzyszu, który o godz. 13.00 otworzył posiedzenie.  
Na stan 7 radnych w posiedzeniu uczestniczyło 5 radnych. 
(lista obecności jako załącznik nr 1 do protokołu). 

 
Ad. 2  
 
Burmistrz zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad poprzez przyjęcie do rozpatrzenia 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy GDDKiA 
Oddział w Olsztynie a Gminą Orzysz w sprawie przyjęcia całorocznego utrzymania chodników 
oraz zieleni. 

Przewodniczący posiedzenia zarządził głosowanie nad zgłoszonym wnioskiem i komisja  
w głosowaniu:   
5 - „za”, 0 – „przeciw”, 0 - „wstrzym. się” – poparła wniosek. 

Przewodniczący komisji przedstawił porządek obrad po zmianach:   
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum komisji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 
4. Wydatki inwestycyjne z budżetu Gminy na wymianę oświetlenia ulicznego na ledowe  
i ciepło (budowa ciepłowni) w 2021 r. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał na Sesję Rady Miejskiej w Orzyszu w sprawie: 
a) udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 
dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli w 2022 r.; 
b) wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do spółki ,,Przedsiębiorstwo Usług 
Komunalnych w Orzyszu” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z przeznaczeniem na 
podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie nowych udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym spółki; 
c) wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) do Spółki 
„Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Orzyszu” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 – 2031. 
e) zmiany budżetu gminy Orzysz na rok 2022. 
f) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy GDDKiA Oddział w Olsztynie  
a Gminą Orzysz w sprawie przyjęcia całorocznego utrzymania chodników oraz zieleni. 
6. Wnioski, zapytania, informacje. 

Przewodniczący posiedzenia zarządził głosowanie nad przyjęciem przedstawionego porządku 
obrad i komisja w głosowaniu:   
5 - „za”, 0 – „przeciw”, 0 - „wstrzym. się” – przyjęła zaproponowany porządek obrad. 
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Ad. 3 

Do protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji nie wpłynęły uwagi, protokół przyjęto przez 

aklamację. 
 

Ad. 4. 

Burmistrz Orzysza  

Przedstawił informację na temat wydatków z budżetu gminy na wymianę oświetlenia oraz na 

temat budowy ciepłowni.  

(Informacje jako załącznik nr 2 i 3 do protokołu)  

W swojej wypowiedzi wskazał, że koszty wymiany oświetlenia na energooszczędne na 

terenach wiejskich są w znacznej mierze finansowane ze środków funduszu sołeckiego, co 

stanowi o tym, że mieszkańcy sołectw widzą potrzebę przeznaczania tych środków na 

wydatki inwestycyjne. Ostatnie 2 lata to okres kiedy gmina sprawdzała funkcjonalność 

żarówek ledowych. Jak pokazał czas sprawdziły się one zwłaszcza na terenach wiejskich dając 

jaśniejsze światło i doświetlając rozleglejszy teren. Wymiana żarówek na ledowe a nie 

wymiana całych lam jest również ekonomiczniejsza ponieważ koszt żarówki to ok. 200 zł , 

natomiast koszt wymiany lamy to 700-800 zł. Zamiarem, niezrealizowanym, gminy było 

wejście w program wymiany oświetlenia, którego założenia było takie, że koszt wymiany 

oświetlenia będzie pokrywany firmie z różnicy jaka wyniknie z oszczędności energii pomiędzy 

starym a nowym typem oświetlenia. Koszt ten miał wynosić ok. 3 mln 500 tyś. zł.  

Realizacja wymiana oświetlenia na energooszczędne prowadzona samodzielnie przez gminę 

to do tej pory wydatek rzędu ok. 650 tyś. zł obejmujący ok 70 % oświetlenia, kolejne 100 tys. 

Złotych powinno pozwolić na wymianę reszty oświetlenia. Oczywiście w miejscach w których 

są wymagane lampy ledowe jak np. przy drogach będą to lamy a nie wymian żarówek.  

W odniesieniu do budowy ciepłowni poinformował, że aktualnie wyłoniona w przetargu 

firma kładzie sieć ciepłowniczą na terenach wojskowych, natomiast firma która wygrała 

przetarg na budowę ciepłowni aktualnie dostosowuje projekt do urządzeń, które będzie 

instalowała. Został również rozstrzygnięty przetarg na budowę sieci ciepłowniczej w mieście. 

Początek maja to realny termin na rozpoczęcie budowy ciepłowni. Zgodnie  

z planem budowa ciepłowni ma zostać zakończona w terminie do czerwca 2023 r. W celach 

zarządczych wskazanych Prezesowi do realizacji w tym roku zostało wskazane wykonanie 

budowy sieci i ciepłowni w minimum 50%.  

 

Główna Księgowa PUK Sp. z o.o. Magdalena Oświęcimko 

Poinformowała, że NFOŚ poinformował o zwiększeniu kwoty udzielonej dotacji na budowę 

ciepłowni o 8 mln złotych. 

 

Do przedstawionej przez Burmistrza Orzysza informacji pytań nie zgłoszono.  

 

Ad. 5 a) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura 
Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli w 2022 r 
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Projekt uchwały omówił Burmistrz Orzysza. 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały 

i zarządził głosowanie.  

Komisja w głosowaniu jawnym głosowała: „za”– 5; „przeciw” – 0; „wstrzyma. się” – 0 

Komisja wydała opinię p o z y t y w n ą. 
 

Ad. 5 b) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do spółki 
,,Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w Orzyszu” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
z przeznaczeniem na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie nowych udziałów w 
podwyższonym kapitale zakładowym spółki 
 
Projekt uchwały omówił Burmistrz Orzysza. 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały 

i zarządził głosowanie. 

Komisja w głosowaniu jawnym głosowała: „za”– 5; „przeciw” – 0; „wstrzyma. się” – 0 

Komisja wydała opinię p o z y t y w n ą. 

 

Ad. 5 c) 

Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) 
do Spółki „Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Orzyszu” Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością 
Projekt uchwały omówił Burmistrz Orzysza. 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały 

i zarządził głosowanie. 

Komisja w głosowaniu jawnym głosowała: „za”– 5; „przeciw” – 0; „wstrzyma. się” – 0 

Komisja wydała opinię p o z y t y w n ą. 

 
Ad. 5 d) i 5e) 

Projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 – 2031 
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Orzysz na rok 2021 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Anna Kamińska. Zgłosiła autopoprawki do 

przedstawionych projektów dotyczące: 

- wprowadzenia do uchwały budżetowej dodatkowej subwencji w wysokości 26.340 zł z 

przeznaczeniem na zorganizowanie dodatkowych zajęć specjalistycznych z zakresu pomocy 

psychologiczno-pedagogicznej; 

- wprowadzeniu do budżetu środków z darowizny od fundacji PGE w wysokości 20.000 zł z 

przeznaczeniem na realizację projektu ,,Wielopokoleniowe doznania kulturowe”; 

- wprowadzeniu zmian w planie wydatków w projekcie LOVE realizowanym przez ZSP w 

Dąbrówce; 

- nadania Burmistrzowi upoważnienia do dokonywania zmian w planie dochodów i 

wydatków w tym do dokonywania przeniesień wydatków oraz do dokonywania zmian w 
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WPF oraz w planie wydatków JST w związku z wprowadzeniem nowych inwestycji lub 

zakupów inwestycyjnych o ile zmiana nie pogorszy wyniku budżetu jednostki środków 

otrzymanych na pomoc obywatelom Ukrainy; 

Przewodniczący posiedzenia przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały 

w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 – 2031 i zarządził 

głosowanie. 

Komisja w głosowaniu jawnym głosowała: „za”– 5; „przeciw” – 0; „wstrzyma. się” – 0 

Komisja wydała opinię p o z y t y w n ą. 

 

Przewodniczący posiedzenia przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały 

w sprawie  w sprawie zmiany budżetu gminy Orzysz na rok 2021 i zarządził głosowanie. 

Komisja w głosowaniu jawnym głosowała: „za”– 5; „przeciw” – 0; „wstrzyma. się” – 0 

Komisja wydała opinię p o z y t y w n ą. 

 

Ad. 5 f)  
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do spółki 
,,Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w Orzyszu” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
z przeznaczeniem na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie nowych udziałów w 
podwyższonym kapitale zakładowym spółki 
 
Projekt uchwały omówił Burmistrz Orzysza. 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały 

i zarządził głosowanie. 

Komisja w głosowaniu jawnym głosowała: „za”– 5; „przeciw” – 0; „wstrzyma. się” – 0 

Komisja wydała opinię p o z y t y w n ą. 

 

Ad. 6.  
 

Burmistrz Zbigniew Włodkowski 

Poinformował, że w dniu wczorajszym na konto gminy wpłynęła kwota 3 mln złotych ze 

Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. Do tej inicjatywy przystąpiło również ok 10-12 

samorządów z województwa podlaskiego. Pieniądze ta mają być przeznaczone dla 

powstającej spółki jako wkład własny. Ma być powołana Rada Nadzorcza w której ma być 1 

przedstawiciel na 3 samorządy. W tym celu planowane jest spotkanie z tym samorządami i 

zostaną podjęte działania mające na celu wskazanie kandydata do tej Rady z ramienia gminy 

Orzysz. Do czasu przekazania tej kwoty do spółki będzie ona ulokowana na lokacie i odsetki 

zostaną w gminie.  

 

Radny Dariusz Kizling 

Zwrócił się z wnioskiem o uprzątnięcie dróg asfaltowych w Odojach z zalegającego tam 

piasku i kamieni, które sprawiają, że na drodze jest ślisko i stwarza to zagrożenie. 

 

Burmistrz Zbigniew Włodkowski 
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Odpowiedział, że ten temat był również zgłaszany przez p. Sołtys z s. Góra. Ustalono, że drogi 

asfaltowe zostaną uprzątnięte przez sprzęt mechaniczny w ramach zlecenia dla PUK. 

Jednocześnie na wysokości prywatnych nieruchomości zrobią to mieszkańcy oraz pomocy 

udzielą strażacy OSP. Do Świąt zadanie zostanie wykonane. 

 

Radny Adam Myka 

Zwrócił się z wnioskiem o uprzątnięcie śmieci z przystanku w m. Strzelniki przy DK 16. 

 

Burmistrz Zbigniew Włodkowski 

Odpowiedział, że jest to zadanie PUK , który w sezonie objeżdża ten teren 1 – 2 razy w 

tygodniu i sprząta zalegające śmieci. Podobne zjawiska są w m. Dąbrówka i Okartowo.  

 

Obecny na sali radny Zbigniew Książek zadeklarował przypilnowanie wykonania tych prac. 

 

Radny Zbigniew Krawczyk 

Zapytała kiedy zakończa się prace związane z równaniem dróg w m. Dąbrówka. 

 

Burmistrz Zbigniew Włodkowski 

Odpowiedział, że sprzęt do wykonania tych prac uległ awarii, jednak w ciągu kilku dni 

powinien powrócić do pracy i prace te będą realizowane.  

 

Przewodniczący posiedzenia radny Edward Majewski 

Zwrócił się z wnioskiem o uprzątnięcie śmieci z terenu plaży w m. Nowe Guty. 

 

Burmistrz Zbigniew Włodkowski 

Odpowiedział, że z informacji uzyskanych od dzierżawcy tego terenu wynika, że w 

najbliższym czasie zostanie tam wykonane prace porządkowe obejmujące również równanie 

terenu oraz posianie trawy.  

  

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia o godz. 13.35  Przewodniczący Edward Majewski 

zamknął posiedzenie Komisji.  

 

 

 

Protokół sporządziła       Przewodniczący obrad 

/-/ Monika Steć               /-/  Edward Majewski  


